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ÚVODNÍ
SLOVO
REKTORA
Vážené čtenářky, vážení čtenáři,

na VŠTE nám začal nový akademický rok 2024/2025 
a spolu s ním Vám přinášíme i nové číslo našeho 
školního časopisu.

V tomto čísle jsme si pro Vás opět připravili sérii 
rozhovorů se zajímavými osobnostmi z řad našich 
studentů a absolventů. Můžete se těšit na 
inspirativní rozhovor s Tomášem Jurcem, který 
nadále exceluje ve florbalu, a také s Davidem 
Brožem, který plnil povinnou praxi na velmi 
netradičním místě. Dále Vám Eliška Lehoťáková 
přiblíží svou zkušenost ze studijního pobytu v 
zahraničí a Vojtěch Studenovský se s Vámi podělí 
o své zkušenosti z exkurze v rámci projektu CEEPUS 
v rumunské Kluži.

Kateřina Nohovcová nám odhalí, jak se jí daří skloubit 
studium a práci na pozici junior projektanta v Ateliéru 
8000, zatímco Matúš Lukačka, který k nám 
přicestoval z Trenčínské univerzity Alexandra 
Dubčeka, shrne, jaké bylo strávil tři a půl měsíce na 
Úseku vnějších vztahů v rámci mezinárodní stáže.

Věřím, že Vás toto nové číslo zaujme a poskytne Vám 
inspiraci pro Vaši vlastní cestu. Pokud máte jakékoliv 
nápady či připomínky, neváhejte se na nás obrátit na 
e-mailové adrese marketing@mail.vstecb.cz

S úctou,

Vojtěch Stehel
rektor

doc. Ing. Vojtěch Stehel, MBA, PhD.
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Osmnáctiny VŠTE

VŠTE v Českých Budějovicích byla založena 
27. dubna 2006, oslavila tedy již 18 let 
existence. Gratulujeme a přejeme spoustu 
dalších úspěšných let a spokojených studentů! 

CO BYLO

Grilovačka

Největší akce v kampusu VŠTE proběhla v úterý 
7. května. O hudební program se postarali 
Coulovej Kulák (punk-rock, Tábor); Náhodný Výběr 
(kapela má za sebou 10 let na scéně a vydání 
čtvrtého studiového alba); Earth (z youtubera 
se vypracoval na jednoho z nejúspěšnějších 
rapperů u nás a loni se stal nejúspěšnějším 
mladým autorem hudby podle OSA).

Konference znalectví 2024

Letní škola CEEPUS

Od 1. do 7. července 2024 se čtyři studenti navazujícího 
studijního programu Pozemní stavby zúčastnili letní školy 
v rámci sítě CEEPUS v Bulharsku. Letní školu s názvem 
„Introduction to 3D BIM: Creating a Digital Twin of a Dam 
and Facilities“ hostila Universita of Architecture, 
Civil Engineering and Geodesy v Sofii. Více se dočtete 
na straně 11. 

Třetí ročník Znalecké konference na VŠTE 
s předními odborníky z oboru probíhal 
od 19. do 20. září. 



NEPŘEHLÉDNĚTE!

Job Days

30. září a 1. října se v kampusu představily desítky 
firem nejen z jižních Čech, které studentům nabízí 
stáže, praxi i pracovní příležitosti. 

Překročili jsme hranici 50 dílů Podcastu na Okružní! 
Děkujeme všem hostům a posluchačům. Sledujte 
na YouTube, poslouchejte na Spotify. Pokud máte tip 
na hosta, nebo byste se chtěli sami stát hostem podcastu, 
napište na havlinova@vste.cz. 

50 dílů Podcastu na Okružní

Noc vědců 2024

V kampusu na Okružní se 27. září 
od 17 hodin uskutečnila tradiční 
Noc vědců, tentokrát na téma 
Proměna. 

Volba rektora 
VŠTE povede v letech 2025 až 2028 
prof. Ing. Marek Vochozka, MBA, Ph.D., dr. h.c. 
Rozhodl o tom Akademický senát VŠTE na svém 
zasedání dne 25. 6. 2024.

Nový studijní program Řídicí procesy ve 
strojírenství
Pro všechny uchazeče o bakalářské studium máme 
skvělou zprávu! Akreditovali jsme nový studijní program 
Řídicí procesy ve strojírenství. Nový studijní program 
reaguje na potřebu implementace Průmyslu 4.0.

Podporujeme start-upy!
Jsme součástí nového projektu Crossborder Startup 
Point, který má za cíl vytvoření přeshraniční 
česko-rakouské podpůrné sítě pro start-upy, 
a současně založení a provoz Startup pointů.

Žij sportem!
Na VŠMP ISM Slovakia v Prešove vzniká nový studijní 
program Management a marketing sportovních 
organizací. Tento studijní program je připravován 
ve spolupráci VŠTE a Vysoké školy manažmentu a ISM 
Slovakia v Prešove a je vhodný i pro studenty z ČR 
(vyučován bude online formou, a to jak vyučujícími 
z VŠTE, tak z Prešova). Více informací na www.ismpo.sk

CO BUDE

Vánoční večírek
11. 12.

Mango

Den otevřených dveří
13. 11. 

Areál Okružní

Charitativní prodej
vánočního punče

4. 12. 

Akce Studentské unie
Pro přesné informace 
a další akce sledujte
Instagram @suvste

Gaudeamus Brno
19. - 22. 11.

Halloween Mango
23. 10.
Mango
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VŠTE žije sportem

Hokejový souboj univerzit
13. března se v Budvar aréně odehrál další 
hokejový souboj univerzit. Black Dogs ovládli 
zápas 8:1 a obhájili tak vítězství z předchozího 
ročníku.

Týden, který patřil univerzitním derby: VŠTE 
se utkala s JU ve florbalu a fotbalu
Již tradičně si sportovní fanoušci přišli 
na své během dvou utkání mezi Jihočeskou 
univerzitou a VŠTE. Oba zápasy byly 
vyrovnané, divácky přitažlivé a proběhly 
za přítomnosti rektorů obou vysokých škol. 
V pondělí 13. 5. v českobudějovické Sportovní 
hale ovládla VŠTE florbalový souboj proti 
Jihočeské univerzitě 4:2. Obhájila tak vítězství 
z loňského ročníku. Před samotným zápasem 
proběhla autogramiáda reprezentantů Tomáše 
Jurca a Filipa Langera. 
Slunečno, více než 250 diváků, dobré jídlo 
a pití – to bylo fotbalové derby mezi VŠTE 
a Jihočeskou univerzitou. Zápas proběhl 
ve středu 15. května od 17 hodin na SK Čtyři 
Dvory. JU vstoupila do zápasu lépe a kvalitnější 
hru v poli dokázala přetavit i v góly. 
Po poločase byl stav 3:0 a VŠTE dokázala 
v závěru ještě vstřelit branku. Výsledkem 4:1 
si JU zajistila druhé místo ve skupině 
Univerzitní fotbalové ligy. 

Gratulujeme našim úspěšným studentům!
Zlato v badmintonu 
Náš talentovaný student Tomáš Švejda, jeden 
z nejlepších českých badmintonistů, zazářil 
na Českých akademických hrách v Liberci 
25. června 2024 a odnesl si hned dva zlaté 
kovy! Společně s Vítem Kulíškem (ČZU) obhájili 
zlato ve čtyřhře mužů a se Soňou Hořínkovou 
(VŠTVS Palestra) ovládli smíšenou čtyřhru. 

Bronz ve skoku o tyči
Gratulujeme také Pavle Buřičové, která získala 
bronz na Akademickém mistrovství ČR v ten 
samý den jako Tomáš. Co ke svému letošnímu 
úspěchu říká sama tyčkařka?
„Se třetím místem jsem spokojená a jsem ráda, 
že jsem obhájila bronzovou medaili s výkonem 
3,30 m. Poprvé jsem závodila na stadionu 
v Liberci. Závod byl fajn a počasí nám přálo, 
i když možná až moc. Bylo to pro mě spíše jen 
takové odreagování během učení, protože mě 
čekaly státnice o týden později. Státnice jsem 
zvládla úspěšně a mám v plánu pokračovat 
v navazujícím oboru,“ říká naše studentka 
a úspěšná tyčkařka. Přejeme hodně štěstí 
i v dalších závodech!

Rozlosování fotbalových zápasů pro nový 
ročník
V pátek 28. 6. 2024 proběhlo na VŠTE tradiční 
losovací aktiv Jihočeského krajského 
fotbalového svazu pro sezónu 2024/2025. 
V rámci aktivu došlo nejen k vylosování zápasů 
pro nový fotbalový ročník, ale také k vyhlášení 
nejlepších střelců jihočeských trávníků, ocenili 
se nejslušnější mužské kluby a v neposlední 
řadě došlo k předání pamětních plaket 
při příležitosti výročí jednotlivých klubů 
v tomto roce. Spolupráce s Jihočeským 
krajským fotbalovým svazem je důležitým 
krokem k podpoře sportu a vzdělávání v našem 
regionu. Jsme hrdí, že můžeme být součástí 
tohoto významného fotbalového dne a přispět 
k rozvoji jihočeského fotbalu.

Sportovní den zaměstnanců
I zaměstnanci VŠTE si umí hrát! Již tradičně 
se na konci června sportovní den 
pro zaměstnance uskutečnil ve Sportovně 
relaxačním areálu na Hluboké, se kterým naše 
škola dlouhodobě spolupracuje. Proběhnul 
turnaj v beach volejbalu a nohejbalu, 
kde poměřilo síly osm týmů.  
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Na obálce: Tomáš Jurco, 
vítěz Poháru mistrů 2024

Tomáš Jurco, který na VŠTE studuje 
program Technologie a řízení dopravy, 
je mistr světa a jeden z nejlepších 
českých florbalových brankářů. Hraje 
v české reprezentaci a také je součástí 
týmu VŠTE Budweis Ducks. S Tomášem 
jsme dělali rozhovor do minulého čísla 
časopisu Student VŠTE, stejně jako 
Podcast na Okružní. 

Co teď aktuálně děláš? 
Právě se připravuji na nový semestr, který 
bude poměrně náročný, protože budu mít 
hodně florbalu, a proto si nemohu dovolit nic 
podcenit.

Budeš mít čas na školu? 
Bude to náročné, ale určitě si najdu čas, 
protože nechci kvůli florbalu a svému snu 
vzdát školu.

Kam s florbalem jezdíš?
Jelikož hraji celostátní soutěž, cestuji 
prakticky po celé České republice 
a s reprezentací objíždíme mezinárodní 
turnaje, které se většinou konají ve Švédsku, 
Finsku nebo Švýcarsku.

Co jsi za poslední půlrok absolvovat 
za turnaje?
Absolvoval jsem toho poměrně dost: kvalifikaci 
na Mistrovství světa v Polsku, finále poháru 
Českého Florbalu v Českých Budějovicích, 
finále Livesport Superligy v O2 Aréně, Turnaj tří 
zemí ve Švýcarsku, a asi nejzajímavější zápas 
proběhl na začátku letošního roku – finále 
florbalové ligy mistrů, které jsme jako první 
český tým v historii dokázali vyhrát.

Takže to byl úspěšný rok?
Ano, letos jsme s naším týmem dosáhli tří 
významných úspěchů: vítězství v Poháru 
Českého Florbalu, triumfu v Champions Cupu 
a prvenství v Livesport Superlize, což je 
nejvyšší česká florbalová soutěž.

Budeš stále hrát za Budweis Ducks? 
Určitě si moc rád najdu čas na Kačery a těším 
se, až uvidím své spoluhráče ze školy.
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Úspěšní absolventi rozjeli na VŠTE skvělou kariéru

Vysoká škola pro vás nemusí zůstat jen 
Alma mater, ale může se stát také 
vaším budoucím zaměstnavatelem. 
Vyprávět by o tom mohli úspěšní 
absolventi VŠTE, kteří se vypracovali 
až na vysoké pozice ve vedení školy 
včetně té nejvyšší – rektora.

Jaroslav Staněk: Z referenta na Interního 
auditora – 18 let na VŠTE
„Píše se rok 2009. První ročník, který zahájil 
studijní pouť v únoru 2007 končí pátý semestr, 
má hotové všechny zkoušky (alespoň většina 
z nás) a čeká ho už jenom praxe od září 
do prosince. 90 % lidí si pobyt na VŠ protáhlo 
ještě o další semestr tak, aby končili řádně 
v červnu. Nás bylo 11 statečných, 
co se rozhodli skončil státnicemi a obhajobou 
v únoru 2010 a být navždy mezi těmi prvními, 
kteří úspěšně školu dokončí. Já konkrétně jsem 
dostal nabídku, abych si praxi splnil v rámci 
školy,“ vypráví Ing. Jaroslav Staněk, DiS. 
„Byly tu rozdělané nějaké menší projekty, 
se kterými bych mohl pomoct. Tato vzájemná 
výpomoc přerostla v pracovní nabídku 
na referentskou pozici. Během 15 let se někteří 
z nás dokázali z referenta postupnými kroky 
vypracovat poměrně vysoko v hierarchii naší 
školy. Tenkrát jsem si řekl, že je super být 
u něčeho, co začíná, protože to otevírá 
nepředstavitelné možnosti. A tak jsem tady 
nepřetržitě již od roku 2006. Je to součást 
mého života, těžko si představit, že tady 
jednou nebudu. Pro mnohé z nás je to tady 
srdeční záležitost, nebereme své působení 
zde jen jako práci pro VŠTE, ale jako jisté 
poslání,“ shrnuje Staněk, který pět let působí 
na pozici Interního auditora VŠTE. 

Nikola Karasová: z předsedkyně Studentské 
unie na vedoucí Marketingového oddělení
„V roce 2016 jsem nastoupila na program 
Podniková ekonomika. Se Studentskou unií 
jsem přišla do kontaktu hned na Seznamováku 
na Lipně a rovnou jsem do unie vstoupila. 
Ve třetím ročníku jsem byla zvolena 
předsedkyní SU na dva roky, zároveň jsem 
byla místopředsedkyní Studentské komory 
Akademického senátu, členkou Rady 
pro vnitřní hodnocení školy, tajemnicí Správní 
rady a členkou Disciplinární komise. Díky těmto 
zkušenostem jsem získala kontakty a již během 
studia mi byla nabídnuta pracovní pozice 

referent pro absolventy. Z toho vzniklo Kariérní 
centrum, kterému se věnuji dodnes. Od června 
2022 jsem vedoucí Marketingového oddělení,“ 
popisuje svou profesní dráhu 
Ing. Nikola Karasová.  

Liliana Kopicová, vedoucí Oddělení 
projektových prací
„Má cesta začala v roce 2017 plněním povinné 
praxe, kterou mi přiřadili právě zde na VŠTE, 
a to konkrétně na Oddělení projektových prací. 
Po tříměsíční praxi, která mne velmi bavila, 
mi byla nabídnuta možnost pokračující 
spolupráce a přechod na pracovní poměr. 
V té době jsem ještě dodělávala bakalářské 
studium, po jeho ukončení, v lednu 2018, 
začala má kariéra na pozici referenta Oddělení 
projektových prací. Uběhly dva roky a stala 
jsem se vedoucí oddělení, kterou dělám 
dodnes.“

Další příběhy úspěšných absolventů si 
můžete přečíst v dalším čísle časopisu 
Student VŠTE.

Najdi si po studiu práci na VŠTE!
Práce na VŠTE je možná na jakémkoliv úseku, 
od Studijního oddělení přes Úsek vnějších 
vztahů až po Ústav podnikové strategie nebo 
Ústav znalectví a oceňování. Stačí začít, 
ať už jako pomocná vědecká síla, nebo sledovat 
pracovní nabídky na referentské pozice 
na webu www.vste.cz, nebo na sociálních 
sítích školy.

@vstecb vstecbVŠTE České Budějovice 
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STAŇ SE
TECHNOLOGEM

Studuj nový bakalářský studijní program
ŘÍDICÍ PROCESY VE STROJÍRENSTVÍ NA VŠTE
a staň se expertem na Průmysl 4.0.

Získáš znalosti z oblasti pokročilých
strojírenských technologií, umělé inteligence,
materiálového inženýrství, kyberbezpečnosti, IT,
automatizační techniky či analýzy dat.

BUDOUCNOSTI
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David Brož: na Špicberkách je důležité mít 
běžnou denní rutinu i během polární noci

David si povinnou praxi plnil na velmi 
netradičním místě – na České arktické 
výzkumné stanici, která se nachází 
za polárním kruhem. 

Proč jste si zvolil ke studiu VŠTE? 
Když jsem se rozhodoval, ve kterém městě 
budu studovat VŠ, lákaly mě České Budějovice. 
Pocházím z Plzeňského kraje a bylo tedy 
rozhodně lepší volbou dojíždět do Budějovic 
než do vzdálenějšího města. Dalším faktorem 
bylo, že je škola zaměřená na technické obory, 
kterým se věnuji už od střední školy.

Proč obor logistika?
Na střední škole jsem studoval obor 
strojírenství. Na toto studium jsem zkoušel 
navázat na Západočeské univerzitě v Plzni, 
ale bohužel začala koronavirová krize a já si při 
distanční výuce uvědomil, že strojírenství není 
to, čemu bych se chtěl do budoucna věnovat. 
Chtěl jsem začít s něčím jiným a přemýšlel, 
jakým směrem dál pokračovat. Nakonec jsem 
se tedy rozhodl studovat dopravu na VŠTE.

Baví vás studium? 
Studium jako takové mi vyhovuje, ale trochu 
mě mrzí, že si nemůžeme lépe poskládat 
rozvrh. Kdybych měl volit znovu vysokoškolský 
obor, který bych studoval, nejspíš by to bylo 
opět studium dopravy a logistiky. 

Co byste potom chtěl dělat?
Rád bych si našel dobrou pracovní pozici 
v dopravní sféře. Ale to je momentální plán, 
který může být za dva roky úplně jiný. Je pro 
mě ale důležité, abych dělal něco, co mi bude 
vyhovovat a v dobrém pracovním kolektivu, 
tak snad se něco takového povede.

Jak jste se dostal na praxi na Arktickou 
výzkumnou stanici? 
Seznámil jsem se s vedoucím stanice a ten 
mi nabídl praxi právě zde.

Můžeme nám o stanici něco říct? 
Česká arktická výzkumná stanice se nachází 
na Špicberkách, což je souostroví za severním 
polárním kruhem pod správou Norska. Stanici 
provozuje Jihočeská univerzita v Českých 
Budějovicích a na Svalbardu (tak se říká 
Špicberkům norsky) provozuje stanici 
v hlavním městě Longyearbyenu a dále 
pak terénní stanicí, která leží asi 60 km 
severovýchodně od města.

Jaký je účel stanice?
Stanice slouží vědcům a studentům z ČR, 
ale i zahraničí jako zázemí pro výzkum 
v arktických podmínkách. Zaměstnanci stanice 
pak mají za úkol poskytovat vědcům 
logistickou podporu a zajistit komfort při jejich 
bádání. 

Jak se tam žije?
Tamější život je velmi specifický. Ve městě žije 
asi 2 500 lidí nejrůznějších národností a zhruba 
polovina jsou Norové. Je důležité mít běžnou 
denní rutinu v období polárního dne, nebo 
polární noci, kdy slunce buď nezapadá vůbec, 
nebo naopak nevychází.
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Jak tam praxe probíhala?
Tříměsíční praxi jsem měl rozdělenou na dvě 
části: polovinu jsem strávil prací v kanceláři 
na Jihočeské univerzitě, kde má Česká arktická 
výzkumná stanice své zázemí v ČR a druhou 
polovinu přímo na stanici na Špicberkách, 
kde jsem plnil funkci base managera a staral 
jsem se o chod stanice.

Co přesně to obnášelo? 
Práce při výkonu praxe byla velmi rozmanitá 
a mohl jsem si vyzkoušet téměř všechno, 
co se týká provozu stanice. Jednalo 
se například o administrativní činnost, 
plánování činností zajišťujících plynulost 
chodu stanice a v neposlední řadě zajišťování 
dopravně-logistických procesů nezbytných 
pro fungování stanice. 

Jsou tam náročné podmínky, třeba 
co se týče dostupnosti, zimy atd.?
Náročné podmínky tam bezpochyby jsou. 
Co se týče dostupnosti, na místo se lze dostat 
celkem pohodlně běžnými linkami letadel. 
Na místě se, kromě města, kde je vybudovaná 
silniční infrastruktura, využívá lodní doprava. 
Od února do dubna je pak hlavní sezóna 
sněžných skútrů. Co se týče teplot, i v dubnu 
teploty stále mohou klesat až k -20°C, 
a proto je nutné dbát na kvalitní teplé oblečení.

Chtěl byste se tam ještě někdy vrátit?
Určitě. Špicberky jsou pro spoustu lidí místem, 
které neznají a vlastně ani neví, kde se nachází, 
ale je to tak specifické místo, že rozhodně stojí 
za navštívení.  

Cestujete hodně? Kam byste se chtěl ještě 
podívat?
Vlastně nejsem moc cestovatelský typ. 
Ale kam bych se chtěl podívat? Nemám moc 
rád vysoké teploty, takže mě to táhne spíš 
na sever. Chtěl bych navštívit země na severu 
jako Norsko, Švédsko, Finsko, Island, Dánsko 
a možná i Kanadu a USA, kde mě nejvíce láká 
navštívit nějaké zápasy NHL. Také jsem 
zaslechl, že i Estonsko stojí za navštívení, 
tak možná někdy.

Jaké máte plány do budoucna? 
Momentální priorita je dokončit navazující 
studium na VŠTE a po dokončení studia 
si zkusit najít dobrou pracovní pozici v některé 
společnosti zabývající se dopravou 
a přepravou, ale to se uvidí, protože z vlastní 
zkušenosti vím, že se sice může dlouhodobě 
plánovat, ale realita pak může být úplně 
odlišná oproti plánům.
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Eliška Lehoťáková: Jeďte na Erasmus, 
je to úžasná zkušenost

Proč jste se rozhodla studovat na VŠTE? 
Zaujal mě především obor Řízení lidských 
zdrojů, který VŠTE nabízí a který i studuji. 
Většina škol, které měly tento obor, byly buď 
soukromé nebo v Praze, a v Praze jsem 
studovat nechtěla.

Jste tady spokojená? 
Jsem moc spokojená, předměty mě baví, učivo 
je tak akorát náročné a přístup učitelů k výuce 
mi také vyhovuje. 

Proč jste si vybrala tento obor?`
Už na střední jsem studovala obor Mezinárodní 
vztahy a chtěla jsem zůstat u ekonomického 
zaměření, ale zároveň moje druhá volba byla 
psychologie. Možnost Řízení lidských zdrojů 
se mi líbilo právě z toho důvodu, že to je 
spojení ekonomie i psychologie. 

Co byste potom chtěla dělat?
Rozhodně bych chtěla pracovat s lidmi. 
Přemýšlím, že bych pokračovala se studiem 
na pedagogiku a po škole šla učit ekonomii 
na střední školy. Ale třeba i kancelářská práce 
by mě bavila, pokud by byla trochu rozmanitá. 

Máte již v oboru nějaké pracovní 
zkušenosti?
Při střední škole jsem pracovala 
na Hospodářské komoře v Liberci. Byla to 
klidná práce v kanceláři se skvělým kolektivem 
a zajímavou náplní práce, ale především 
se jednalo o papírování. 

Proč jste se rozhodla vyjet na Maltu?
Byla jsem na Maltě s rodinou na dovolené 
a moc se mi tam líbilo. O Erasmu jsem už 
předtím dlouho přemýšlela, jen nad destinací 
jsem si nebyla jistá, ale když jsem četla e-mail, 
že je možnost Erasmu na Maltě, byla to pro mě 
jasná volba.

Jak dlouho jste tam byla a v kterém ročním 
období? 
Byla jsem tam pět měsíců, a to od února 
do půlky června, tudíž přes letní semestr. 
A myslím, že to bylo ideální, celou dobu bylo 
příjemné počasí, v březnu se už začalo 
oteplovat, skvěle se při tom dal procestovat 
celý ostrov a v červnu jsme už s přáteli trávili 
skoro každý den u moře. 

Co zajímavého jste tam viděla, zažila?
Takovou spoustu věcí, chtěla jsem navštívit 
vše, co se dalo a myslím, že jsem toho za tu 
dobu viděla mnoho. Byla jsem se podívat snad 
v každém městě a navštěvovala místní 
památky. Oblíbila jsem si především města jako 
Mdinu, Rabat, Marsaxlokk a Vallettu, ať už díky 
historii nebo zkrátka podle toho, jak to v nich 
vypadalo – krásně. Dále i parky, útesy, muzea, 
kostely, je toho zkrátka mnoho. Pod Maltu 
spadá ještě ostrov Gozo, kam jsme se vydali 
na padesátikilometrový treking, který jsme 
zvládli v jednom dni. Vyzkoušela jsem si 
i bouldering a surfing. Dále například když byly 
jarní prázdniny, letěla jsem s přáteli na Sicílii, 
kde jsme vyšli Etnu. Musím říct, že jsem se tam 
rozhodně nenudila :)

Co je pro Maltu typické? Například jídlo?
První, co mě napadne, je rozhodně pastizzi, 
což je slané pečivo s různou naplní, já měla 
nejradši s kuřecím masem, ale typické pro 
Maltu je například s ricottou nebo kari. Maltská 
kuchyně se podobá italské, takže i spousta 
těstovin, pizzy, arancini a tak dále. Další typické 
jídlo je třeba i koňské maso, ale na to jsem 
si opravdu netroufla. Dále jsou typické 
i barevné dřevěné balkonky, ohňostroje skoro 

Studentka 3. ročníku Řízení lidských 
zdrojů strávila pět měsíců na Maltě 
v rámci Erasmu a tuto zkušenost 
doporučuje všem svým spolužákům. 
Co ji na Maltě nejvíc zaujalo? Čtěte dál.  
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každý týden, festivaly, hromadná doprava 
mívající 10 a více minut zpoždění, 
a samozřejmě i jazyk, maltština, která zní jako 
spojení italštiny, francouzštiny 
a arabštiny. 

Líbilo se vám tam?
Hrozně moc, moc jsem si Maltu zamilovala 
a stále mě trochu mrzí, že jsem už zpět 
v Čechách. Rozhodně tomu pomohla i skvělá 
parta lidí, kterou jsem si tam našla a s kterými 
jsem Maltu poznávala. Mám na Erasmus 
i samotnou Maltu moc dobré vzpomínky. 
Hned bych se tam vrátila zpět.

Jak probíhal celá proces výjezdu na 
Erasmus?
Řekla bych, že začátky byly trochu hektické, 
bohužel si už nevzpomenu, jak to bylo přesně, 
ale nejspíš se přihláška na MCAST, což je škola, 
kde jsem na Maltě studovala, odeslala později, 
než měla. Tak veškeré papírování, e-mailová 
korespondence, zařizování potřebných věcí 
a vše kolem Malty probíhalo v lednu, během 
zkouškového. Ale nakonec to vše dopadlo 
dobře a 4. 2. jsem už letěla na Maltu. 

Kam byste se ještě chtěla podívat?
Pokud bude možnost a pokud mi to vyjde, 
chtěla bych na další Erasmus nebo stáž 
na Nový Zéland nebo do Skotska. Po této 
zkušenosti bych rozhodně ještě někam 
vycestovala. 

Jaké máte plány do budoucna ohledně 
studia či práce?
Po dokončení bakaláře ŘLZ bych si chtěla 
udělat magisterský titul z Podnikové ekonomie. 
Anebo jak jsem již psala, jít na pedagogiku 
a pak učit. Ale o práci zatím jen přemýšlím, 
teď chci hlavně dokončit bakaláře a dostat 
se na magisterské studium. 

Doporučila byste dalším studentům výjezd 
na Erasmus? A konkrétně na Maltu? 
Ano a ano. Vím, že to řekne asi každý, kdo byl 
na Erasmu, ale pokud o tom přemýšlíte, 
tak jeďte. Myslím, že je to úžasná zkušenost. 
Poznáte skvělé lidi, jinou kulturu, spoustu 
krásných památek a zlepšíte se v jazyce. 
Ze začátku jsem z toho měla samozřejmě 
obavy, ale jsem nakonec ráda, že jsem 
to udělala. A udělala bych to znovu.
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Vojtěch Studenovský: 
Rumunsko je krásná země

Bc. Vojtěch Studenovský studuje 
Strojírenství a v rámci programu 
CEEPUS se s několika spolužáky mohli 
podívat na partnerskou univerzitu 
v rumunském městě Cluj-Napoca 
(Kluž). 

Jak by týdenní exkurzi shrnul?
„Když jsme se spolužáky projevili zájem vyjet 
někam v programu CEEPUS, dostali jsme 
na výběr, kam bychom chtěli jet. Vybrali jsme
si Technickou univerzitu Cluj-Napoca, protože 
jsme se chtěli podívat do Rumunska. 
V návaznosti na to jsme se dozvěděli, že zde 
mají pokročilý 3D tisk a naše škola s nimi hodně 
spolupracuje. Jel jsem já se třemi dalšími kluky, 
v termínu 26. 5. – 1. 6. 2024. Cesta tam trvala 
11 hodin, což bylo dost náročné, protože 
v Rumunsku končí dálnice a jede se hornatou 
krajinou. 

Dostali jsme benefity, jako je finanční příspěvek 
od školy a ubytování z rumunské strany. Navíc 
jsme měli výhodu, že jsme díky programu 
CEEPUS měli prohlídku univerzity 
s průvodcem, kde nás provedli jejich 
střediskem 3D tisku a strojařskými dílnami. 
Mohli jsme se tam podívat na technologii 
elektrostruskového obrábění, které jsem 
v ČR nikdy neviděl. Pro nás bylo zajímavé,
že se o tom učíme, ale tam jsme to viděli 
v praxi.“ 

Technická univerzita Cluj-Napoca je veřejná 
univerzita, která byla založena v roce 1948 
a aktuálně patří mezi největší univerzity v zemi. 
Je klasifikována jako pokročilá výzkumná 
a vzdělávací univerzita a je členem Rumunské 
aliance technických univerzit. Disponuje 
rozsáhlými dílnami, pokročilým 3D tiskem, 
robotizovanou linkou a dalším vybavením, 
které zde mohou studenti a akademici 
využívat. 

„Jeden den jsme tedy strávili na univerzitě. 
Viděli jsme tam hodně zajímavých věcí, třeba 
vydlabaný autobus, jehož vnitřek studenti celý 
vyrobili na 3D tiskárně. Ve škole i mimo 
ni se nám hodně věnovali, dostali jsme 
přidělenou studentku, velmi pohlednou, 
která se jmenovala Andrea. Ale bohužel 
si s sebou přivedla i přítele :) Ukázala nám Kluž. 

Je to velké město, má kolem 300 000 obyvatel. 
Dostali jsme tipy, kam jít, co navštívit, kam 
si dojít na jídlo. Ve městě byly zrovna velké 
oslavy výročí založení města. Viděli jsme 
na náměstí dronovou show. Není to tak 
moderní město jako České Budějovice, je spíš 
historické. Ale líbilo se nám tam. Překvapilo nás 
jen to, že jsme čekali, že tam bude levněji než 
u nás, ale v Kluži bylo naopak dráž. Ale i tak 
jsme si to užili. Neměli jsme na ubytování 
možnost si uvařit, takže jsme jedli ve městě. 
Vtipné bylo, že jsme jim přivezli na univerzitu 
jako dárek Plzeň, že jim to udělá radost. 
Ale v každé restauraci tam mají točený 
Pilsner Urquel. A taky mají vlastní pivo. 

Týden byl optimální, jezdili jsme i na nějaké 
výlety, podívali jsme se do solných dolů v okolí. 
Z vedra venku jsme přešli do podzemí, kde 
si můžete zahrát minigolf nebo si zajezdit 
na jezeře. Ceny ve městě byly vysoké, ale mimo 
město to bylo krásné. Když jsme se mohli 
podívat, jak lidi žijou na venkově, byl to velký 
rozdíl. Muži tam ručně tahali balíky slámy, 
zatímco ve městě bylo všechno moderní. 
Je to krásná země. Ale znovu už tam nemusím, 
příště bych jel někam jinam :)“
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Studentský ombudsman
na VŠTE

Studentský ombudsman je ochránce 
práv studentů, který má za cíl pomáhat 
vytvářet rovné, přátelské a bezpečné 
vzdělávací prostředí a posuzovat 
stížnosti a návrhy studentů. Student 
se na ombudsmana může obrátit kdykoli 
v případě, že: 

• má problémy spojené s otázkou 
(ne)spravedlnosti a dovolávánı́ se práv 
v rámci studia a působení v rámci 
akademické obce,

• došlo k případu neetického či 
neprofesionálního jednání 
zaměstnanců nebo jiných studentů 
vůči němu, či někomu dalšímu,

• zažil diskriminaci, šikanu, obtěžování, 
genderově podmíněné násilí či jiné 
formy nevhodného chování.

Čím se ombudsman řídí?
Mlčenlivost
Ombudsman je v jednotlivých případech 
stěžovatelů vázán mlčenlivostí o konkrétních 
citlivých skutečnostech, o kterých se při své 
činnosti dozví. 
Důvěrnost nelze slíbit v záležitostech 
týkajících se ohrožení veřejné bezpečnosti 
nebo pokud hrozí bezprostřední nebezpečí 
vážné újmy.

Nezávislost a nestrannost
Ombudsman je neutrální a nestranný, když 
naslouchá zájmům a obavám všech stran 
zapojených do situace. Ombudsman nebude 
v žádném konfliktu, sporu nebo problému 
vystupovat na žádné straně.

Neformálnost
Ombudsman slouží jako zdroj pro neformální 
řešení sporů a zvládání konfliktů. Využití této 
možnosti je dobrovolné a není povinným 
krokem v jakémkoli řízení o stížnosti nebo jiné 
situaci. 

Studentská ombudsmanka VŠTE
Mgr. Veronika Mayerová, mayerova@vste.cz
Pokud se na mě obrátíte, tak vám můžu 
slíbit, že:
• vyslechnu všechny vaše obavy a názory
• usnadním komunikaci nebo zprostředkuju 

jednání mezi jednotlivci nebo skupinami, 
případně se těchto jednání taktéž 
zúčastním,

• zajistím bezpečné a důvěrné místo 
pro sdílení problémů,

• pomůžu při vyhledávání možností, 
které Vám mohou pomoci,

• zůstanu nestranná vůči všem stranám 
zapojeným do konfliktu,

• nebudu porušovat mlčenlivost (viz výše) 
ani uchovávat identifikační záznamy,

• nebudu podnikat kroky bez vašeho 
souhlasu.

Co pro vás naopak udělat nemůžu:    
• nebudu obhajovat osobní postoj 

jednotlivce,
• nemohu nahrazovat činnost rozhodovacích 

orgánů,
• nebudu vystupovat jako svědek ve formální 

stížnosti,
• v žádném případě nebudu lhát, 

manipulovat důkazy, nebo jakýmkoli jiným 
způsobem porušovat pravidla, Etický kodex 
školy nebo zákony v rámci řešení vašeho 
problému.

Jak mě kontaktovat?
• e-mailem na mayerova@vste.cz,
• osobně v kanceláři D203P 

(doporučuju se nejprve ozvat 
e-mailem a domluvit si schůzku),

• prostřednictvím schránky umístěné 
v přízemí v budově menzy.*

*Podnět do schránky lze vhodit 
anonymně, nicméně zvažte, že na sebe 
zanecháte nějaký kontakt, což usnadní 
následné řešení.
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Kateřina Nohovcová: V A8000 mám práci 
na zajímavých projektech, která prakticky 
navazuje na studium

Bc. Kateřina Nohovcová studuje 
navazující magisterský program 
Pozemní stavby. Zároveň pracuje jako 
junior projektant – stavař v Ateliéru 
A8000, který patří po více než tři 
dekády mezi přední česká 
architektonická studia. 

Proč jste si vybrala obor Pozemní stavby?
Chtěla jsem pokračovat v tomto směru 
po absolvování střední školy a studovat obor, 
který bude primárně zaměřen na stavitelství.

Měla jste v hledáčku ještě jiné vysoké školy 
nebo obory? 
Pocházím z Plzně, takže přirozenými 
možnostmi byla Západočeská univerzita 
v Plzni, ale tamní obor stavitelství je pod 
záštitou Fakulty aplikovaných věd a podle 
ohlasů mých přátel je obor koncipován spíše 
matematickým směrem. Dále to byla ČVUT 
v Praze, ale i přes pobízení mého okolí mě 
hlavní město nelákalo. Ke konci střední školy 
jsem se dozvěděla o existenci relativně mladé 
VŠTE, tak se studium zde zdálo jako vhodné 
řešení.

Baví vás program Pozemní stavby?
Ano, obecně mě na pozemním stavitelství baví 
různorodost, jelikož se ze studentů mají stát 
projektanti, měli by mít přehled o všech 
oblastech stavebního procesu, aby jej mohli 
koordinovat. Během studia každý semestr 
přibydou další předměty, které se učíme 
od počátku, a postupně se vědomosti nabalují. 
Proto se bakalářský obor studuje 4 roky. 

Co je na oboru stavitelství nejlepší, 
nejzábavnější a naopak nejtěžší?
Konkrétně mě baví proces vzniku nové budovy, 
ačkoliv to vyžaduje značnou trpělivost v řádu 
let. Vidět hotovou dokumentaci, časem třeba 
i postavenou budovu, je skvělý pocit. Dále mě 
baví spolupráce s kolegy, případně s investory. 
Jedná se o časově náročný obor. Projektování 
a výstavba objektu se neobejde bez mnohých 
komplikací, které musí právě stavební inženýr 
vyřešit.

Jak jste se dostala do ateliéru A8000?
Pokud si to pamatuji správně, někdy v červnu 
v roce 2021 na školní email přišla pracovní 
nabídka od A8000, kde hledali stavební 
projektanty a architekty. Nabídka se mi moc 
líbila, zaujal mě typ staveb, které ateliér tvořil 
a kombinace architektonického ateliéru 
a projekční společnosti, kdy se krása a funkce 
staveb spojuje v jedné firmě. Kvůli studiu jsem 
ještě nestíhala pracovní úvazek a nebyla jsem 
si jistá, jestli mám ateliéru co nabídnout, takže 
až po roce jsem se do ateliéru ozvala s žádostí 
o práci.

Jak dlouho tam pracujete a co přesně tam 
děláte?
V ateliéru jsem přibližně dva roky, pracuji jako 
junior projektant – stavař. Což znamená, 
že senior projektant, který je obvykle hlavním 
inženýrem projektu a zodpovídá za stavební 
projekt, mě úkoluje čímkoliv, co je potřeba, 
v zásadě: úprava modelu stavby nebo přímo 
2D výkresů do stavební podoby a zanesení 
změn během práce na projektu, tvorba 
situačních výkresů a technických zpráv.
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Aktuálně pracuji na výkresech pro akustické 
obklady v rámci rekonstrukce výpravní budovy 
v Českých Budějovicích. Spolupracuji 
na přípravě zakázek, analýze území 
pro budoucí výstavbu bytových a rodinných 
domů ve Středočeském kraji. A specifikuji 
skladby konstrukcí budovy v rámci 
Olomouckého projektu Galerie Šantovka II, 
který je tvořen bytovými domy, hotelem, 
nákupními pasážemi, akváriem a dalšími 
zónami.

Jak velká je to firma?
A8000 považuji za středně velkou firmu 
s přibližně 70 pracovníky a se třemi sídly 
v ČB, Praze a Brně. Architekti a stavaři jsou 
zastoupeni všude, v různých poměrech.

Už jste sama navrhla nějaké stavby? A bylo 
něco z toho realizováno? 
A8000 je moje první práce v oboru pozemních 
staveb, zde se navrhují komplexy bytových 
domů, hotely, nákupní centra, nádraží atd. 
Projekty, na kterých jsem spolupracovala, 
se zatím nerealizovaly. Samotnou mě 
kontaktovali přátelé ohledně zhodnocení 
možnosti rekonstrukce a aktuálně mám 
na stole rekonstrukci rodinného domu. Třeba 
příště bude odpověď jiná. Ale vymalovala jsem 
pár místností a pokládala koberce, 
předpokládám, že to se asi nepočítá :)

Jaké stavby od A8000 se vám líbí? 
Už na začátku mě zaujalo, že A8000 stavělo 
DOC Mercury a OC IGY, protože to jsou budovy, 
které navštěvuji poměrně často. Obzvlášť DOC 
Mercury mi přijde skvělé, jelikož se jedná 
o obchodní centrum, na jehož střeše 
je autobusové nádraží, zajímavá kombinace. 
V rámci mého působení v ateliéru mě bavila 
práce na podrobné architektonické studii 
Nového hlavního nádraží v Brně ve spolupráci 
s nizozemskými architekty. 

Co má podle vás v moderním stavitelství 
největší smysl?
Je spoustu oblastí, které mají význam 
ve stavitelství, také je důležitá návaznost 
tohoto oboru na různé aspekty společnosti. 
Má smysl stavět kvalitně, aby budovy vydržely 
co nejdéle. Navrhovat funkční a zároveň 
estetické budovy, které spolehlivě slouží lidem.
Dále respektovat místní tradice, aby se nové 
stavby přirozeně začlenily do okolí.

Doporučila byste Pozemní stavby jako obor 
a ateliér A8000 jako zaměstnavatele?
Určitě doporučuji Pozemní stavby! Upřímně, 
není to jednoduché a sem tam to bolí, 
ale takové překážky budují charakter, 
jenom to nevzdat. 

Také doporučuji A8000. Jedná se o práci 
na zajímavých projektech, která prakticky 
navazuje na studium. Ateliér staví po celé 
republice a spolupracuje se zahraničními 
společnostmi. Rozvíjí se i v rámci používaní BIM 
a chce jít s dobou a vývojem v architektuře 
a stavitelství. Také je zde příjemný a ochotný 
kolektiv. 
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Matúš Lukačka: Letní stáž na VŠTE 
byla skok do neznáma 

Matúš je velmi aktivním studentem 
Trenčínské univerzity Alexandra 
Dubčeka. Na VŠTE strávil tři a půl 
měsíce na Úseku vnějších vztahů 
v rámci mezinárodní stáže.  

Jak jsi získal stáž na VŠTE?
Zprostředkovala mi ji Trenčínská univerzita 
Alexandra Dubčeka. Hned, jak jsem viděl 
nabídku na tuto stáž, využil jsem příležitost, 
i když jsem věděl, že to bude něco nového. 
Do půl hodiny jsem poslal životopis a za pár dní 
mě kontaktovali Petr Oros a Alžběta Troupová 
z VŠTE a udělali se mnou pohovor 
v neformálním duchu, jak dlouho bych tu chtěl 
být a co bych se chtěl naučit. Přes našeho 
Erasmus koordinátora v Trenčíně jsem vyřešil 
granty (na každý měsíc jsem musel mít jeden). 
Výše stipendia se odvíjí od toho, kam 
cestujete. Do ČR to bylo 750 EUR na měsíc. 
Udělal jsem si pracovní erasmácké pojištění 
a vyplnil jsem několik dalších papírů. Už jsem 
měl domluvené, že tu budu 4 měsíce, ale kdy 
přesně odcestuju, záleželo na tom, kdy udělám 
zkoušky. Přijel jsem v půlce června a moje stáž 
skončila na konci září. 

Neměl jsi problém najít VŠTE, když jsi sem 
poprvé přijel?
Vůbec ne. Paní Troupová mi poradila ohledně 
cestování po Českých Budějovicích. První den 
jsem přesně věděl, kde nastoupit na autobus 
a kde vystoupit. Druhý den jsem jel s Alžbětou 
Troupovou na Rekole, ukázala mi cestu a od té 
doby jsem jezdil na kole sám.

Jaký byl tvůj první dojem z VŠTE?
Prostory, do kterých jsem vešel, vypadaly velmi 
moderně, ale nesetkal jsem se s žádnými 
studenty, protože už skončil semestr. Vlastně 
nemůžu porovnat úroveň studia s mojí 
univerzitou, protože jsem tu byl mimo semestr, 
ale prostory se mi líbily. Hned jsem dostal svoji 
kancelář a následně jsem musel efektivně 
vytřídit šanony, které jsem v kanceláři měl. 

Byla to pro tebe první taková zkušenost?
Byl to pro mě skok do neznáma, protože jsem 
odjel z domova na 4 měsíce – zatím nejdelší 
čas, kdy jsem byl mimo domov. Byl jsem 
odkázaný jen sám na sebe a nemohl jsem 
se jen tak vrátit domů, kdykoliv se mi zachtělo 
– z Českých Budějovic do obce Svätý Jur, 
kde bydlím, je to 500 km. 

Co ti stáž přinesla a co bylo náplní tvé 
práce?
Letní stáž mě naučila přijímat zodpovědnost 
za úkoly v oblastech, ve kterých už jsem měl 
zkušenosti, ale i v těch, které jsem dělal 
poprvé. Hodně jsem se toho naučil. 
V prvním dnech jsem se seznamoval 
s agendou, kterou jsem měl za úkol a dostal 
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jsem přístup do IS a do školy, kartičku, 
notebook a další potřebné věci. V rámci Centra 
celoživotního vzdělávání jsem odbavil staré 
emaily, které zatím nebyly vyřízeny, zaevidoval 
jsem je do tabulek, vystavoval jsem jazykové 
certifikáty úrovně B1 a B2 pro zájemce 
o studium magisterských programů. To byla 
hlavní náplň mojí práce. Zapisoval jsem 
výsledky z jazykových zkoušek, cizincům jsem 
zapisoval, jak prošli ze zkoušky českého jazyka. 
Se studenty jsem komunikoval ohledně stavu 
jejich certifikátů a následně jsem jim certifikáty 
posílal. Zároveň jsem pomáhal na jiných 
odděleních, například na zahraničním oddělení 
jsem pomáhal s projektem Erasmus, kde jsem 
dělal administrativní práci, na oddělení 
marketingu jsem se seznamoval se všemi 
agendami, ale moje hlavní agenda bylo 
celoživotní vzdělávání. 

Pokud bylo třeba, pomáhal jsem na Úseku 
vnějších vztahů: dělal jsem fotodokumentaci 
na Konferenci znalectví, účastnil jsem 
se natáčení Podcastu na Okružní (i jako host), 
dělal jsem titulky pro anglický podcast, 
pomáhal s rozvrhy do tříd, doprovázel jsem 
kolegy na schůzky do firem, účastnil jsem 
se výjezdního zasedání Technického 
a vzdělávacího konsorcia, na právním oddělení 
jsem pomáhal s administrativou atd. 

Bavilo tě to? Co z toho tě bavilo nejvíc?
Určitě mě nejvíc bavily spontánní agendy, 
které jsem někdy dostal a naučil jsem se při 
nich něco nového; nebo reprezentace školy.

Chtěl bys v budoucnu pracovat na vysoké 
škole, nebo třeba v oblasti marketingu?
Čím déle jsem na univerzitě, tím více si dokážu 
představit tam pracovat, ale přiznám se, 
že ještě nemám jasný plán, co budu dělat, 
až dostuduji. Teď během studentského života 
jsem otevřený všemu, co přijde, abych nabral 
zkušenosti a našel se v nějaké oblasti, ale 
po škole neumím říct, co se mnou bude. Pokud 
čtenáři jsou na tom podobně, tak se nebojte, 
nejste sami. Já jsem už třeťák a stále nevím, 
co budu dělat po studiu.

Co plánuješ dál? 
Samozřejmě se budu muset nějak zabydlet 
na Slovensku a v Trenčíně a trochu si 
odpočinout z toho cestování, ale těším se, 
že uvidím známé tváře. Ale když nad tím tak 
přemýšlím, tak jsem si jistý, že i známé tváře 
z Českých Budějovic mi budou chybět

Jaké máš koníčky?
Rád dělám vždy něco nového, takže upřímně 
rád objevuji nové koníčky. Nejaktuálněji mě 
začala bavit jízda na koni. Zatím vůbec jezdit 

neumím, ale už jsem na koni párkrát seděl 
a chytlo mě to tak, že bych se rád tomu věnoval 
trochu víc. Kromě toho mé stálé koníčky jsou 
angažování se ve fakultním a akademickém 
senátu, ale také studentské radě vysokých 
škol. Myšlenka toho, že můžu své okolí měnit 
k lepšímu, mě motivuje tyto aktivity plnit.

Co se ti tu nejvíc líbilo?
Byl jsem v novém prostředí, v hezkém městě 
a v tom nejlepším pracovním kolektivu, 
který jsem si mohl přát, který mi nejen pomáhal 
se svou agendou, ale také mě seznámil 
s Jihočeským krajem. Díky tomuto kolektivu 
jsem mohl navštívit ta nejkrásnější lokální 
místa, o kterých bych se možná tak snadno 
nedozvěděl. Mám rád výzvy a nové zkušenosti 
a tato stáž byla výzva od prvního kupování 
lístku do ČB až po návrat domů. Když jsem 
chtěl jet domů, musel jsem si to strategicky 
a časově promyslet a víc jsem se musel 
spoléhat na sebe. Což je jedna ze skvělých 
zkušeností pro každého mladého studenta.
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Studenti VŠTE zažili letní školu CEEPUS v Bulharsku

Od 1. do 7. července 2024 se čtyři 
studenti navazujícího studijního 
programu Pozemní stavby pod 
vedením vedoucího Katedry 
stavebnictví, Ing. Michala Krause, 
Ph.D., a vědeckého asistenta 
Ing. Aleše Kaňkovského, zúčastnili 
letní školy v rámci sítě CEEPUS. 
Kurz s názvem „Introduction to 3D BIM: 
Creating a Digital Twin of a Dam 
and Facilities“ hostila Universita 
of Architecture, Civil Engineering 
and Geodesy v Sofii (Bulharsko). 
Škola byla zaměřena na pokročilé 
metody digitálního modelování 
a analýzy vodních staveb, konkrétně 
na projektování digitálního dvojčete 
přehrady Pancharevo a jejího zařízení.

Program začal 1. července úvodním 
seminářem, který vedla Maria Guirguinova 
(UACG), kde mimo jiné byla představena 
přehrada Pancharevo a její zařízení. Přehrada 
Pancharevo se nachází 12 km jihovýchodně 
od Sofie na řece Iskar. Je nejnižší přehradou 
v kaskádě Iskar. Reguluje průtok řek Iskar, 
Vedena, Vitoshka Bistritsa a Planshtitsa, 
poskytuje zavlažování pro sofijské pole a slouží 
jako dolní denní nádrž pro vodní elektrárnu 
Kokalyane. 

V následujících dnech se účastníci přesunuli 
k přehradě Pancharevo, kde proběhly praktické 
demonstrace různých měřicích technik. 
Nejprve bylo provedeno terestriální laserové 
skenování technických zařízení přehrady, 
následované leteckou fotogrammetrií pomocí 
dronu a hydrogeodetickým měřením hloubky. 

Po získání dat z přehrady se účastníci 
přesunuli k měření hloubky dna nádrže pomocí 
sonaru připevněného k motorové lodi. Po sběru 
dat se v následujících dnech účastníci věnovali 
zpracování dat a tvorbě digitálního modelu 
v prostorách UACG, kde pomocí 
specializovaných softwarů a analytických 
nástrojů vytvářeli digitální dvojče přehrady. 
V rámci této analýzy se studenti naučili 
využívat moderní nástroje a software pro 3D 
modelování a analýzu inženýrských staveb. 

Letní škola CEEPUS byla pro studenty velmi 
přínosná a poskytla jim cenné praktické 
zkušenosti v oblasti moderních metod 
digitálního modelování staveb.
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Podniková ekonomika

„Největší výhoda tohoto programu je podle mě obrovské množství možností, 
co s tímto oborem můžete dělat. Nejste vázání jen na to, že dostudujete 
a musíte být manažer, naopak, po dostudování máte rozhled nejen 
v ekonomice, ale i v různých oblastech všedního života. Z některých z nás se 
stanou manažeři ať ve svém, nebo v jiném podniku. Někteří z nás se dají 
na dráhu ekonomického vědce. Další se stanou experty na účetnictví 
a marketing a takhle bychom mohli pokračovat delší dobu, nemluvě 
o vystudování anglického jazyka v certifikaci B2. Máte ve svých rukou spoustu 
možností a je na vás, co si zvolíte a jak si za tím půjdete.“

Stanislav Veselý

Business analytik 

„Program Business analytik jsem si vybral kvůli tomu, že je to nově 
vzrůstající obor v České republice, který mi přišel svým zaměřením 
velice zajímavý. Je to pro mě výzva, být jeden z prvních 
vystudovaných Business analytiků. Uplatnění po vystudování 3 let 
tohoto programu je např. v dnes již velmi rozsáhlém oboru IT, jako 
webový analytik, datový analytik apod.“

Adam Králík

Řízení lidských zdrojů 

„Vybral jsem si řízení lidských zdrojů, protože se chci věnovat práci 
s lidmi a tenhle obor mi může ukázat, jak s lidmi lépe pracovat. 
Předměty týkající se mého zaměření mě velmi baví. Uplatnění je 
například v personálních agenturách, personalista ve firmách... 
Jsou firmy, které si přímo najímají větší firmy pro vytvoření 
personálního modelu atd.“  

Hynek Hornof

Pozemní stavby

„Chci umět číst ve stavebních výkresech a projektovat. Tohle se mě 
drží už od základní školy z dob výběru střední. Pozemní stavby jsem 
studovala v Průmyslové škole Loket, kde mě bavila práce 
s modelem, počítačová projekce či vzdělávací akce, jako například 
FORARCH. Lokalita a architektura Lokte byla hodně inspirativní, 
proto jsem chtěla ve stavebnictví pokračovat a rozvinout si tak 
vědomosti, které jsou na střední v základech. Studovat v Českých 
Budějovicích byl můj malý dětský sen, který mi VŠTE splnila a také 
díky „rodinnému“ přístupu.“

Vladimíra Lamková

Studijní programy a jejich uplatnění
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Znalectví
„Program Znalectví předčil moje očekávání. Tento obor je velmi 
zajímavý a já jsem konečně po letech našla něco, co mě baví se učit 
a ráda bych se v tomto oboru vzdělávala a pracovala i nadále. 
Po mateřské plánuji nastoupit na Znalecký ústav při VŠTE, 
do odvětví Oceňování podniků.“

Ing. Nikola Kromková

Strojírenství 

„Pro studium programu Strojírenství na VŠTE jsem se rozhodl, protože tento 
obor považuji do budoucna za velice perspektivní, díky rychlému rozvoji 
technologií. Dnes jsme jimi v běžném životě zcela obklopeni a za jejich vývojem 
stojí právě odborníci z tohoto oboru, mezi které bych chtěl také patřit. 
Strojírenské výrobky najdeme například v energetice, automotive, zdravotnictví 
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poplatek? 

• Složenkou typu „A“.
• Platební kartou.
• Převodním příkazem.

Jaké dokumenty budete potřebovat?

• Kopii vysvědčení za první a druhé  
pololetí předposledního ročníku na  
střední škole. 

• Pokud se hlásíte z dvouletého   
nástavbového studia, postačí nám  
vysvědčení za první ročník.

Den otevřených dveří na VŠTE

13. 11. 2024  5. a 19. 2. 2025 
   19. 3. 2025

Jak probíhají přijímací zkoušky?
Do bakalářských programů vás přijmeme 
na základě studijního průměru. Právě 
proto je důležité zaslat kopie vysvědčení.
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Co dělat v BUDĚJCÍCH
... parky a příroda

I ve městě najdete spoustu míst pro 
každodenní únik do přírody. Vyrazte 
pěšky nebo na kole do centra i po okolí 
Českých Budějovic a užijte si pobyt 
v přírodě.

Vrbenské rybníky
Přírodní rezervace leží 
na severozápadním okraji Českých 
Budějovic a má rozlohu 245,8 ha. 
Zahrnuje čtyři velké rybníky (Černíš, 
Domin, Starý a Nový Vrbenský rybník) 
a rozsáhlé plochy přilehlých mokřadů 
a luk, kde žijí nejrůznější druhy vodního 
ptactva. Určitě stojí za to si tam udělat 
výlet, je to kousek od obchodního centra 
Géčko. 

Malý jez
Tradiční a oblíbené místo na koupání 
v řece Malši uprostřed Českých 
Budějovic. Přístup do vody je z pravého 
i levého břehu řeky, u kterých jsou 
zakotvena jednoduchá plovoucí mola. 
Na dvou hektarech kolem řeky Malše 
najdete asi šest občerstvení, stánek 
s točenou zmrzkou, dětské hřiště 
s bazénkem pro nejmenší, přírodní 
brouzdaliště, park se vzrostlými stromy 
a workoutové hřiště. Snadno sem 
dojedete od Sokoláku na šlapadle nebo 
na paddleboardu. Jen pozor při větším 
průtoku vody, kdy se jez mění 
na zabijáka. 

Park Stromovka
Park Stromovka byl založen v 50. až 60. letech 
20. století na západním břehu Vltavy. Dnes 
je Stromovka oblíbeným rekreačním prostorem 
a se svou rozlohou 68 ha je vůbec největším 
českobudějovickým parkem. Najdete zde 
rybník Bagr, dětská hřiště, hřiště na frisbee 
golf, kiosek U tří ptáků a spoustu tras na pěší 
vycházky i cyklo projížďky. Ideální na piknik 
nebo ničím nerušené posezení v krásném 
parku. Navíc je to opravdu kousek od centra. 

Branišovský les
Trochu strašidelnou pověst má les na okraji 
českobudějovického sídliště Máj. Místní však 
vědí, že je to především krásné místo 
na procházky, vycházky se psem nebo 
houbaření. 

Háječek
Parčík naproti Sokolskému ostrovu, 
kde se nachází Hvězdárna a planetárium, Letní 
kino Háječek a také Kavárna Háječek 
v historickém pavilonu. Pavilon byl s velkou 
slávou otevřen den 27. září 1925. Projekt 
zpracoval Otto Weinzettel, stavěla firma 
Augusta Teverného. V tom čase dozníval ve 
městě kubismus, a tak mají pavilon a schodiště 
z alejí dolů do Háječku kubistické prvky. 
Po revitalizaci celého parku, pavilonu i letního 
kina je tato lokalita opravdu příjemná. 
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POŘIĎ SI MERCH VŠTE V NAŠEME-SHOPU A UKAŽ, KDE STUDUJEŠ. 
VYBAV SE DO ŠKOLY SFLASHKOU, BLOKEM NEBO PROPISKOU. 

OBLEČ ŠKOLNÍ MIKINU, TRIČKO NEBO ČEPICI. 
STAČÍ KLIKNOUT A ZAČÍT NAKUPOVAT. 

KUP SI MERCH VŠTE!

www.shop.vstecb.cz

E-SHOP



Vysoká škola
technická a ekonomická
v Českých Budějovicích

PŘIHLAS SE JEŠTĚ DNES.

vste.cz

VŠTE získala akreditaci nové specializace
navazujícího magisterského programu
Podniková ekonomika:

Tuto specializaci si zvolte, pokud:

- Chcete být produktový manager.
Tato pozice je aktuálně vysoce
poptávána v podnicích.

- Chcete zajistit efektivnost
a ziskovost podniku.

- Chcete být součástí vrcholového
managementu a vedení podniku.

- Chcete tvořit originální produkt
a přidanou hodnotu pro zákazníka.

- Chcete si rozvíjet své manažerské
schopnosti a dovednosti.

PRODUKTOVÝ
A HODNOTOVÝ
MANAGEMENT
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NAŠE SLUŽBY

PRONÁJEM KANCELÁŘE A ZASEDACÍ MÍSTNOSTI  
MULTIMEDIÁLNÍ MÍSTNOST 
WORKSHOPY I PŘEDNÁŠKY 

COWORKING
VŠTE

Coworking VŠTE

SLEDUJ COWORKING NA SÍTÍCH

@coworking.vstecb

www.coworkingvste.cz Kněžská 5, České Budějovice, 370 011C
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o prospěchová stipendia
o ubytovací stipendia

23. 9. 2024
13. 9. 2025

23. 9. 2024
22. 12. 2024

23. 9. 2024
31. 10. 2024

PŘIJ
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Í ŽÁ
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23. 9. 2024
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PŘIH
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 je aktuální ke dni 26.3. 2024 . Je nutné sledovat aktuální zm
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